
Zpráva o činnosti Akademického senátu Fakulty stavební ČVUT v Praze v roce 2012 
 
Úvodem 
Na základě výsledků voleb do Akademického senátu Fakulty stavební Českého vysokého učení 
technického v Praze, dále AS FSv, ve dnech 21.11.2011 – 22.11.2011, pracuje senát v tom složení, viz 
dále. Ve druhé polovině roku 2012 ukončil činnost Ing. Josef Bolom a nahradil jej Ing. Vít Hanuš.  
Zaměstnanecká komora: 

Ing. Iva Broukalová, Ph.D. 
Ing. Jiří Cajthaml, Ph.D.       předseda Pedagogické komise 
doc. RNDr. Jiří Demel, CSc.     předseda Legislativní komise 
Ing. Michal Chalupa  
Ing. Aleš Jíra, Ph.D. 
prof. Ing. Petr Konvalinka, CSc. 
doc. Ing. Bedřich Košatka, CSc. 
doc. Ing. arch. Ing. Zuzana Pešková, Ph.D.   tajemnice  
doc. Ing. Michal Polák, CSc. 
prof. Ing. Jiří Pospíšil, CSc.      předseda Ekonomické komise 
doc. Dr. Ing. Jan Pruška  
doc. Ing. Ladislav Satrapa, CSc. 
doc. Ing. Pavel Svoboda, CSc.     předseda Technické komise  
RNDr. Zdeněk Šibrava, CSc.     předseda 
Ing. arch. Ing. Petr Šikola 
prof. Ing. Jan Tywoniak, CSc. 
doc. Ing. Luděk Vébr, CSc. 
prof. Ing. František Wald, CSc.     místopředseda za zaměstnaneckou komoru 

Studentská komora: 
Ing. Josef Bolom        od října 2012 Ing. Vít Hanuš 
Ing. Filip Eichler 
Mária Hajasová 
Markéta Jelínková 
Anna Jiroutová 
Ing. arch. Jan Kašpar       místopředseda za studentskou komoru 
Kristýna Lhotková 
Ing. Petr Máca 
Lukáš Makovička 
Ing. Radek Pošta 
Ing. Kateřina Servítová 
Martina Vlčková 

 
Sekretářkou AS FSv ČVUT je p. Milena Martinovská. V roce 2012 AS ČVUT v Praze zasedal 25. ledna, 
4. dubna, 25. dubna, 30. května, 20. června, 26. září, 31. října, 28. listopadu a 19. prosince. Zápisy ze 
zasedání jsou zveřejněny na http://www.fsv.cvut.cz/senat. Účast členů AS na jednotlivých zasedáních 
AS je uvedena v příloze 1.  
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1. Shrnutí činnosti 
Hlavní aktivity AS FSv jsou soustředěny v komisích, především ve studentské, ekonomické a 
pedagogické, ve kterých byly připraveny všechny hlavní akce i dokumenty. Práce jednotlivých komisí 
je shrnuta v dalších bodech zprávy. Během roku byly průběžně projednávány materiály, předkládané 
senátu vedením fakulty, mezi které zejména patří: 

• Reakreditace bakalářského programu Stavební inženýrství a Civil Engineering 
• Provozní řád FSv ČVUT v Praze 
• Metodiky rozpisu a rozpis dotace NIV na rok 2012 
• Zřízení nového pracoviště FSv ČVUT ‐ Vodohospodářského experimentálního centra: 
• Změny v organizačním řádu FSv ČVUT 
• Zpráva o hospodaření FSv ČVUT za rok 2011 
• Návrhu na akreditaci bakalářského programu Stavitelství 
• Podmínky pro přijetí na bakalářské programy na FSv pro rok 2013/2014 
• Podmínky pro přijetí na magisterské programy na FSv pro rok 2013/2014 
• Opatření v provozu bufetu 

 
2. Pedagogická komise 
Během roku 2012 proběhla tři zasedání pedagogické komise. Mezi hlavní projednávané body patřilo: 
 
a) Zápis předmětů do KOSu  
Byl projednán přístup studentů k zápisu předmětů do KOSu v závislosti na dosaženém průměru. 
Komise se shodla na hrubých rysech nového postupu (dělení do 3‐5 skupin podle prospěchu). Postup 
byl zaveden od školního roku 2012/2013.  
 
b) Kvalita výuky na fakultě 
Jedno zasedání komise bylo zaměřeno na otázku kvality pedagogiky na fakultě. Byly navrženy 
možnosti pedagogických kurzů pro doktorandy prvních ročníků. Dále byly diskutovány otázky 
dodržování rozvrhu a metody kontroly kvality výuky. Shrnuty byly nejčastější nedostatky výuky 
v anketě Hodnocení studia. 
 
c) Podmínky pro přijetí do bakalářského a magisterského studia 
Oproti minulému roku došlo u podmínek pro přijetí do bakalářského a magisterského studia pouze 
k několika změnám (maturita z matematiky, změny na programu Architektura a stavitelství). Tyto 
změny byly v komisi doporučeny AS FSv ke schválení.  
 
3. Ekonomická komise 
Během roku 2012 pracovala ekonomická komise na přípravě podkladů pro jednání AS FSv:  
 
a) Metodika rozpisu dotace v roce 2012  
Pan tajemník prezentoval metodiku rozpisu NIV pro rok 2012. Na doporučení ekonomické komise 
jsou v příloze A/1 aktualizovány kódy ateliérových předmětů studijního programu A+S a tabulka C3 
doplněna o sloupec s pedagogickými výkony. Ekonomická komise doporučila metodiku AS FSv ke 
schválení.  
 
b) Rozpis dotace fakulty pro 2012 
Pan tajemník prezentoval rozpis NIV na rok 2012. Ekonomická komise navrhla drobné úpravy 
(v příloze B3 vypustit předposlední sloupec a v G přidat sloupec THP pracovníků). Ekonomická komise 
AS FSv doporučila AS FSv schválit rozpis NIV na rok 2012. 
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c) Zpráva o hospodaření FSv ČVUT v Praze za rok 2011 
Ekonomická komise AS FSv s panem tajemníkem fakulty podrobně probrala Zprávu o hospodaření 
FSv ČVUT v Praze za rok 2011 a po drobných úpravách ji doporučila AS FSv přijmout. 
 
4. Legislativní komise 
Legislativní komise v roce 2012 připravila 6. změnu Statutu FSv, konkrétně jeho přílohy Organizačního 
řádu. Tato změna byla schválena 26. 9. 2012 v AS ČVUT a vstoupila v platnost. Dále se komise 
podílela na formulaci Provozního řádu FSv a iniciovala přípravu změny Volebního a jednacího řádu, 
konkrétně změny způsobu volby děkana. 
 
5. Technická komise 
V komisi byly projednávány investiční akce v roce 2012 a provozní záležitosti: Výměna 10 kusů výtahů 
v budově B, Rozšíření studovny, 2NP (C,B), Rekonstrukce pěti poslucháren, objekt C, sever, 
Rekonstrukce prostorů po Centru experimentální geotechniky ‐ 1.etapa, Rekonstrukce prostorů po 
Centru experimentální geotechniky ‐ 2.etapa, Úprava vytápění ve vstupní hale (1NP C) a Telč – 
nábytek do noclehárny. 
 
6. Studentská komora AS 
Rok 2012 lze ze strany Studentské komory AS FSv, dále jen SKAS, uzavřít jako velmi významný 
a pozitivní. Podařilo se uskutečnit některé zásadní  body ze společného programu a současně 
zorganizovat několik, pro studenty, zaměstanance i veřejnost, zajímavých akcí. SKAS nadále pracovala 
pod vedením Ing. arch. Jana Kašpara. Jednotliví členové se setkávali na pravidelných schůzkách a 
aktivně vystupovali na půdě senátu. Bylo navázáno na diskusi, která započala v předchozím období, 
a to v jednotlivých senátních komisích i s vedením fakulty. Informace o činnosti SKAS byly pravidelně 
zveřejňovány na webu (zajišťuje J. Kašpar) a nově zřízeném facebookovém profilu (zajišťije M. 
Hajasová), který postupně nahrazuje diskusní fórum. 

V roce 2012 byly řešeny především tyto body: 
a)  tvorba prostorů pro studenty (v souvislosti se založením Studentského klubu FSv byla poskytnuta 
místnost pro zajištění činnosti klubu, současně sloužící pro pořádání drobných akcí: besedy, 
workshopy aj.), 
b)  úprava ankety hodnocení studia (zejména její zatraktivnění, vedoucí ke zvýšení účasti), 
c)  práce na novém provozním řádu, 
d)  provoz počítačových místností, 
e)   tiskové služby na FSv (umístění nového copy‐automatu, minimální navyšování cen plotrovného 
aj.), 
f)  provoz bufetu na FSv (úprava sortimentu a cenové politiky), 
g)  úpravy zápisu do systému KOS s přihlédnutím k prospěchu studentů, 
h)  povinné pedagogicko‐psychologické kurzy pro nově přijímané doktorandy pro zajištění vyšší 
kvality výuky. 

Nejvýznamnějším aktem bylo vytvoření Studentského klubu na FSv dne 10.10.2012, které 
SKAS iniciovala. Počáteční organizace činnosti se ujal student 3. ročníku A+S Vojtěch Tecl, provoz 
místnosti klubu (As‐140) zajišťuje J. Kašpar. 

V souvislosti s připravovanou reformou VŠ a Týdnem neklidu se dne 28. února v átriu FSv 
uskutečnila akce „Noc univerzit“, kterou zajišťovali studenti AS ČVUT pod vedením Ing. Petra Máci. 
Akce měla za cíl ukázat krásu vědy, rozmanitost studijních programů na vysokých školách a přínos 
vysokých škol pro společnost. SKAS ji podpořila a podílela se na její přípravě. K připravované reformě 
byl zřízen v atriu fakulty informační kout, kde byly zveřejněny veškeré dostupné materiály.  

Dne 2.3.2012 se v Národním domě na Smíchově uskutečnil 7. ročník Plesu FSv, který SKAS 
zajišťovala. Hlavní organizátorkou byla opět Anna Jiroutová. 

V termínu 12. – 15.4.2012 se zástupci SKAS zúčastnily mezinárodní konference stavebních 
fakult z ČR a SR, KOSTAF 2012. Konferenci, tematicky zaměřenou na uplatnění absolventů, zavádění 
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školného na universitách, pozice SK v systému VŠ a hodnocení výuky,  pořádala Stavební fakulta TU 
v Košicích. 

Během zápisů do bakalářského studia ve dnech 27. – 30.8.2012 SKAS pořádala prezentace 
o činnosti AS FSv a možnostech podílet se na vnitřní samosprávě fakulty. Prezentace zajišťoval J. 
Kašpar. 

Dne 17.10.2012 se v Betlémské kapli uskutečnil Studentský koncert FSv (hrála kapela 
Electroshock). Organizaci zajišťovala K. Lhotková. 

Dne 21.11.2012 proběhl v pražském P.M.clubu 2. ročník studentské párty s názvem BEDNĚNÍ 
2012. Akci zajišťoval externí dodavatel ‐ Ing. Štěpán Švejnoha, dohlížel J. Kašpar. 

Během listopadu 2012 probíhala soutěž „Navrhněte triko pro FSv“. Soutěž organizovala M. 
Hajasová a K. Lhotková. 

Ve dnech 30.11. – 1.12.2012 pořádala SKAS spolu se Studentským klubem a katedrou K129 
noční workshop na téma: Ideový návrh prostoru Studentského klubu FSv ČVUT v Praze. Akce 
vyvrcholila 5.12. koncertem v ateliéru D (skupina Night Before the End) a vernisáží prací studentů. 

Konec roku 2012 byl ve znamení příprav Plesu FSv 2013, jehož organizací byl nově pověřen 
L. Makovička. Termín jeho konání byl stanoven na 1.3.2013. 
 
7. Předsednictvo a tajemník AS 
Předseda senátu RNDr. Z. Šibrava, CSc. se pravidelně zúčastňoval jednání vedení FSv, kolegia a grémia 
děkana FSv. Předsednictvo se scházelo nad programem jednání AS FSv podle potřeby. Tajemnice AS 
FSv Ing. arch. Zuzana Pešková, Ph.D. ověřovala prezenci a usnášeníschopnost senátu a připravovala 
podklady a vyhotovovala zápisy a usnesení z jednání.  
 
8. Závěr 
Vedení AS FSv děkuje všem členům akademické obce fakulty, kteří pomohli vykonávat jeho činnost, 
a členům senátu a za práci, která přispěla k rozvoji FSv.  
 
 
V Praze 8.4.2013 

 
Jiří Cajthaml 
Jiří Demel 
Jan Kašpar 
Zuzana Pešková 
Jiří Pospíšil 
Pavel Svoboda 
František Wald 
Zdeněk Šibrava 

 
 
 
Příloha A: 
Účast členů AS na jednotlivých zasedáních AS. 
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